

Tchani concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/330 and Add.1, T/PET.5/397, T/PET.5/465, T/OBS.5/55 and Add.1, T/OBS.5/67, T/L.623),

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority.

660th meeting,
16 February 1956.

1396 (XVII). Petition from the Boumnyébel Permanent Secretary of the Union des populations du Cameroun (T/PET.5/335)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Boumnyébel Permanent Secretary of the Union des populations du Cameroun concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/335, T/OBS.5/56, T/L.619),

1. *Recalls* its resolution 983 (XIII) of 18 March 1954;

2. *Notes* the observations of the Administering Authority and the statements of its representative, in particular that:

(a) The Administering Authority is, subject to the recognition that urgent needs exist also in other parts of the Territory, doing all in its power to improve the welfare of the people of the area in accordance with its intentions expressed at the thirteenth session of the Council in accordance with the wishes of the Council as expressed on that occasion;

(b) Racial discrimination does not exist, nor is it permitted under the law of the Territory;

(c) No coercion is or may be exercised by paramount chiefs or others in recruiting labour for their plantations; and

(d) 24 October is a public holiday in the Territory;

3. *Observes* that examination of the allegations made in the petition would be facilitated by the provision of additional details thereof.

662nd meeting,
17 February 1956.

1397 (XVII). Petition from Mr. Marcus Mouaha (T/PET.5/346)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Marcus Mouaha concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/346, T/OBS.5/56, T/L.623),

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its Special Representative that if he makes a new application for a licence his application will be given due consideration.

660th meeting,
16 February 1956.

concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/330 et Add.1, T/PET.5/397, T/PET.5/465, T/OBS.5/55 et Add.1, T/OBS.5/67, T/L.623),

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante.

660ème séance,
16 février 1956.

1396 (XVII). Pétition du Secrétaire permanent de l'Union des populations du Cameroun de Boumnyébel (T/PET.5/335)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition du Secrétaire permanent de l'Union des populations du Cameroun de Boumnyébel concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/335, T/OBS.5/56, T/L.619),

1. *Rappelle* sa résolution 983 (XIII), du 18 mars 1954;

2. *Prend note* des observations de l'Autorité administrante et des déclarations de son représentant, d'où il ressort notamment que:

a) L'Autorité administrante, obligée de tenir compte des besoins urgents qui existent dans d'autres parties du Territoire, fait tout ce qui est en son pouvoir pour améliorer la situation des populations de cette région conformément aux intentions qu'elle a exprimées à la treizième session du Conseil pour répondre aux vœux que le Conseil a formulés à cette occasion;

b) La discrimination raciale n'existe pas et est interdite par les lois du Territoire;

c) Aucune coercition n'est ou ne peut être exercée par les chefs supérieurs ou toutes autres personnes qui recrutent de la main-d'œuvre pour leurs plantations;

d) La journée du 24 octobre est une fête publique dans le Territoire;

3. *Constate* que l'examen des allégations formulées dans la pétition serait facilité si le pétitionnaire fournissait de plus amples détails à ce sujet.

662ème séance,
17 février 1956.

1397 (XVII). Pétition de M. Marcus Mouaha (T/PET.5/346)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Marcus Mouaha concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée (T/PET.5/346, T/OBS.5/56, T/L.623),

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial selon laquelle, s'il présente une nouvelle demande de licence, elle sera prise en considération.

660ème séance,
16 février 1956.